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Protokół Nr 41 
z  posiedzenia czterdziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 17.12.2009r. 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 
przy ulicy Pocztowej 2. 
 
Sesja trwała od godz. 10.00 – do godz. 13.55. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Radna nieobecna usprawiedliwiona – Beata Lida. 
 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
2. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska – Zawieja 
3. Skarbnik Gminy     - Władysław Rembelski 
4. Radca Prawny Urzędu Miejskiego  - Krzysztof Hoffman 
5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony  
    Środowiska, Leśnictwa i Dróg   - Tomasz Fifielski 
6. Pełnomocnik ds. Ochrony Informacji  
    Niejawnych      - Wioleta Łańska 
6. Przedstawiciel Lokalnej Grupy Działania  - Sławomir Rekowski 
7. Przedstawiciel Polskiego Związku  
    Wędkarskiego Koło Więcbork   - Dariusz Borkowski 
8. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów 
    Historycznych     - Leszek Skaza 
9. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”  - Robert Lida  
 
 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 
  
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XXXIX i XL sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach miedzy 

sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wystąpienie przedstawiciela Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenia Nasza Krajna. 
8. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2010 rok. 
9. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok. 
10. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej na 2010 rok. 
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11.  Podjęcie uchwały w sprawie  przedłuŜenia czasu obowiązywania taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Więcborku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2010 rok.” 

13. Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji przystąpienia Gminy Więcbork do tworzącego się 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą „Nasza Krajna i Pałuki.” 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający 
się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 
prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a takŜe grzebowisk i spalarni zwłok 
zwierzęcych i ich części. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający 
się o uzyskanie zezwolenia w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2009 rok. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków 

ochotniczej straŜy poŜarnej 
18.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wolne wnioski i informacje. 
20. Zakończenie   
 
 
 
Ad.3  Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokoły z XXXIX i XL sesji 
zostały napisane, osobiście je przeczytał i podpisał nie wnosząc poprawek. Zapytał , czy są 
jeszcze ewentualnie jakieś uwagi do protokółu ze  strony radnych. Takowych nie zgłoszono, 
zatem poprosił o jego przegłosowanie. 
 

Protokoły przyj ęto jednogłośnie 
 
 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
 
12.11.2009r. – udział w posiedzeniu zespołu w składzie: Burmistrz Więcborka, Skarbnik 
Gminy, Przewodniczący RM. Tematem spotkania była wstępna weryfikacja projektu budŜetu 
Gminy na 2010 rok, przy udziale Kierowników Referatów i Dyrektorów samodzielnych 
jednostek organizacyjnych Urzędu Miejskiego. 
18.11.2009r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie 
gminy z udziałem Burmistrza Więcborka. Wizja lokalna dotyczyła: budowy chodnika przy 
ulicy Powstańców Wielkopolskich i na terenie sołectwa Runowo Krajeńskie, Budowy sieci 
kanalizacyjnej w sołectwie Sypniewo, budowy sieci wodociągowej w sołectwie Jeleń, 
budowy zaplecza sanitarno-gospodarczego na boisku w Sypniewie, budowy kanalizacji na 
Osiedlu Słonecznym w Więcborku. 
19.11.2009r. – Spotkanie z Marszałkiem Sejmiku Wojewódzkiego w Toruniu w celu 
omówienia spraw związanych z pozyskaniem środków zewnętrznych na budowę kanalizacji 
w Sypniewie. 
20.11.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej Rady Miejskiej w 
Więcborku. W tym dniu Przewodniczący, wspólnie z Burmistrzem Więcborka oraz 
Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej RM, złoŜył na ręce Dyrektora Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku Ŝyczenia z okazji  Dnia Pracownika 
Socjalnego. Ponadto w tym dniu Przewodniczący RM wspólnie z Burmistrzem Więcborka, 
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Dyrektorem ZGK oraz Wiceprzewodniczącym RM p. Kosiniakiem zapoznał się z 
planowanym przebiegiem sieci wodociągowej na terenie wybudowania Zakrzewska Osada - 
12 Apostołów – Jeleń / zadanie planowane na 2010 rok /. 
25.11.2009r. – wizja lokalna z udziałem Dyrektora ZGK w sołectwie Jastrzębiec dotycząca 
planowanej na 2010 rok sieci wodociągowej, w ramach docierania do bardziej odległych 
gospodarstw. 
2.12.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji budŜetu i Finansów rady miejskiej w Więcborku. 
4.12.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej Rady Miejskiej w 
Więcborku. 
7.12.2009r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych na terenie gminy: budowa 
chodnika w Runowie i budowa wodociągu w sołectwie Jeleń. 
8.12.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Więcborku. 
10.12.2009r. – udział w uroczystości nadania imienia Gimnazjum W Więcborku oraz 
przekazania szkole nowego sztandaru. 
11.12.2009r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji: BudŜetu i Finansów i Rolnictwa, 
Ochrony środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii 
Europejskiej. 
14.12.2.009r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w 
Więcborku. 
15.12.2009r. – udział w spotkaniu opłatkowym radnych Rady Miejskiej w Więcborku, 
Burmistrza Więcborka i pracowników biura RM oraz spotkanie opłatkowe Koła 
Kombatantów w Więcborku. Ponadto w dniu tym Przewodniczący wspólnie z Burmistrzem 
Więcborka zapoznał się z przebiegiem i zaawansowaniem prac inwestycyjnych na terenie 
gminy Więcbork / chodnik przy ulicy Powstańców Wielkopolskich, chodnik w sołectwie 
Runowo Krajeńskie, budowa kanalizacji w Sypniewie, budowa wodociągu w sołectwie Jeleń. 
 
Poza wymienionymi działaniami Przewodniczący RM brał udział w spotkaniach roboczych 
organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka i jego własnej w celu rozwiązywania 
bieŜących problemów występujących na terenie gminy, względnie zapoznanie się z aktualna 
sytuacją. Na bieŜąco równieŜ brał udział w załatwianiu wszelkich spraw w biurze RM. 
 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o działaniach podejmowanych w okresie miedzy 
sesjami. 
 
17.11.2009r. – udział w spotkaniu Rady Rodziców Gimnazjum w Więcborku na którym 
omawiano miedzy innymi sprawy organizacyjne związane z uroczystością nadania sztandaru 
oraz imienia tejŜe szkole. 
18.11.2009r. – wyjazd do Torunia na spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich 
p. Dąbką. Rozmowy dotyczyły odcinka przejazdu znajdującego się przy Przedszkolu w 
Więcborku i jego właściwego oznakowania, bądź ewentualnie jego przebudowy. Zdaniem 
Dyrektora Zarządu Drogowego przejazd ten jest właściwie oznakowany, nie ma tam Ŝadnego 
zagroŜenia dla ruchu drogowego i nie widzi potrzeby ingerowania w to miejsce. 
19.11.2009r. – wyjazd do Torunia w sprawie dofinansowania budowy kanalizacji w 
Sypniewie. Wszystko wskazuje na to, Ŝe środki te zostaną gminie przyznane. 
20.11.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej Rady miejskiej w 
Więcborku oraz wyjazd do Sępólna Krajeńskiego w celu podpisania aktów notarialnych 
dotyczących bycia mienia komunalnego Gminy. 
25.11.2009r – wizja lokalna w miejscowości Ostrówek odnośnie moŜliwości wydłuŜenia trasy 
autobusu szkolnego zabierającego dzieci do szkoły w Jastrzębcu.  
27.11.2009r. – wizyta Marszałka Województwa. 
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1.12.2009r. – udział w szkoleniu, w Pieczyskach dotyczącym obowiązku Gmin stworzenia w 
najbliŜszej przyszłości całkowitej bazy danych w oparciu o ortofotomapy – dane 
dokładniejsze niŜ te wprowadzane do GPS –u.  
2.12.2009r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego w celu podpisania aktów notarialnych oraz 
udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
4.12.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa…..W tym samym dniu Burmistrz 
uczestniczył w uroczystości przyznania medali za zasługi w obronności kraju.  
5.12.2009r. – udział w uroczystości 50 – lecia poŜycia małŜeńskiego Państwa Szyldak. 
7.12.2.009r. – wyjazd do Torunia gdzie dokonano podpisu pod aneksem do umowy w sprawie 
kanalizacji dla Więcborka. W tym samym dniu Burmistrz uczestniczył równieŜ w spotkaniu 
opłatkowym Związku Pszczelarzy. 
8.12.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Więcborku. Ponadto w tym dniu Burmistrz uczestniczył w spotkaniu w Starostwie 
Powiatowym, w którym brali udział równieŜ rolnicy ze wsi Zabartowo oraz Starosta i 
przedstawiciele Koła Łowieckiego, które ma tereny łowieckie na terenie Zabartowa. Wspólne 
rozmowy wywołane były na prośbę rolników, którzy zwrócili się o to do Burmistrz 
Więcborka. 
10.12.2009r. – udział w uroczystości nadania sztandaru oraz imienia Gimnazjum w 
Więcborku. 
11.12.2009r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji BudŜetu i Finansów i Komisji 
Rolnictwa… Rady Miejskiej w Więcborku.  
14.12.2009r. – Spotkanie w Agencji Nieruchomości Rolnej. W spotkaniu uczestniczył 
dzierŜawca z Zabartowa i przedstawiciele Agencji, a dotyczyło ono mieszkańców bloku 
którzy pozbawieni są ogrzewania, bo dzierŜawca nie chce wypełniać pewnych obowiązków 
wobec majątku powierzonego mu przez Agencję. W sprawie przewidywane jest drugie 
spotkanie, które ma odbyć się w drugiej połowie stycznia. 
15.12.2009r. – udział w spotkaniu opłatkowym radnych Rady Miejskiej w Więcborku oraz 
spotkaniu opłatkowym Koła Kombatantów. 
16.12.2009r. – udział w spotkaniu opłatkowym Klubu Seniora i Miejsko – Gminnego 
Ośrodka Kultury w Więcborku. W tym teŜ dniu Burmistrz wspólnie ze Skarbnikiem Gminy 
podpisał w Toruniu umowę do Programu „Uczeń na wsi”. 
 
Radny Waldemar Kuszewski odnosząc się do zaakcentowanego przez Burmistrza w 
kalendarium spotkania w Zarządzie Dróg Wojewódzkich dotyczącego przejazdu przy 
Przedszkolu Gminnym stwierdził, Ŝe nikt nie neguje faktu wykonania jego zgodnie z 
przepisami. Nie mniej Dyrektor Zarządu Drogowego powinien przyjrzeć się od strony 
praktycznej, jakie problemy tam występują i chociaŜby odpowiedzieć rodzicom, którzy 
odbierają dzieci, i chcąc jechać w stronę Sępólna muszą skręcić w prawo – do miasta nie 
mając moŜliwości dokonania manewru zawracania. Być moŜe właśnie na ten aspekt 
naleŜałoby jeszcze raz zwrócić uwagę i ponownie wystosować pismo do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. 
 
Burmistrz Odpowiedział, Ŝe p. Dyrektor Dąbka dokonał osobiście wizji lokalnej na tym 
skrzyŜowaniu i problemu nie dostrzegł. Ze swej strony jednak zapewnił, Ŝe sprawa ta  nie 
zostanie zapomniana i nadal będzie poszukiwać się rozwiązania tego problemu. Jest to na 
pewno moŜliwe do zrobienia pozostaje tylko kwestia jak, to zrobić – czy od razu zwrócić się 
do wyŜszej instancji, czy teŜ jeszcze raz spróbować zwrócić uwagę na problem w Zarządzie 
Drogowym.    
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych.      
 
1. Radny Stanisław Schwarz zwrócił uwagę na trudną sytuację panującą, na drogach 

powiatowych. Zimowa aura spowodowała, Ŝe są one mocno oblodzone, na co przykładem 
moŜe być odcinek drogi w Śmiłowie, a dotychczas nie są one posypane piaskiem. Radny 
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poprosił telefonicznie o interwencję p. Szymona Landowskiego, który monitował w tej 
sprawie, w Zarządzie Dróg Powiatowych. Do dziś jednak problem nie został rozwiązany. 

2. Radna Barbara Bury wnioskowała, by na Osiedlu Na Skarpie oraz Osiedlu Powstańców 
Wielkopolskich ustawiono pojemniki na szkło. 

-     Mówiła  równieŜ o potrzebie zamontowania progów spowalniających w pobliŜu placu 
zabaw znajdującego się przy ulicy Brzozowej. 
- Wskazywała na duŜy ruch pojazdów na ulicy Wyzwolenia i Złotowskiej oraz związane z 
nim niebezpieczeństwa i uciąŜliwości dla mieszkańców tej części miasta. Zastanawiała się teŜ 
w związku z tym nad moŜliwością zwrócenia się Gminy do PKP o ewentualne przejęcie 
gruntów pod nieczynnym torem kolejowym i poprowadzenie tą stroną miasta obwodnicy, 
która rozwiązałaby problem komunikacyjny w mieście. 
- Pytała, czy wiadomo coś więcej w kwestii gazyfikacji Więcborka oraz o stan 
przygotowania słuŜb Urzędu Miejskiego do sezonu zimowego. 
-  Apelowała teŜ o zagospodarowanie nadbrzeŜa znajdującego się za parkingiem przy 
kościele, które na dzień dzisiejszy przypomina „śmieciowisko” 
- Radna interesowała się równieŜ, czy funkcjonuje w gminie opłata adiacencka, planistyczna. 
3. Radny Ireneusz Balcer prosił, by Burmistrz zwracając się do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich ujął w piśmie potrzebę ustawienia w Zabartowie – jadąc od strony 
Więcborka przed zjazdem na Puszczę, znaków ograniczających prędkość. Z tego, co wie 
juŜ dwukrotnie po przeprowadzeniu wizji lokalnej Zarząd odmówił ustawienia tabliczki 
„Teren Zabudowany” ale być moŜe udałoby się usytuować chociaŜby znak ograniczający 
prędkość. W miejscu tym juŜ kilkakrotnie dochodziło do stłuczek, kolizji w tym jednego 
wypadku śmiertelnego. Dzieci przechodzą tam przez jezdnię na Osiedle popeegerowskie, 
bądź teŜ na nowe boisko, a i plaŜa przyciąga coraz więcej ludzi. Natomiast samochody i 
cięŜarowe, i osobowe rozwijają na tym odcinku drogi coraz większe szybkości powodując 
realne zagroŜenie dla pieszych. 

4. Radny Waldemar Kuszewski mówił o konieczności odprowadzenia wody deszczowej z 
chodnika przy ulicy Wyzwolenia w Więcborku, która spływa rynnami z znajdujących się 
tam budynków mieszkalnych. Stara nawierzchnia takie rozwiązania techniczne posiadała, 
natomiast nowa nie ma nawet wgłębień, które eliminowały by ten problem. Obecnie woda 
płynie z góry na dół, a chodnikiem tym przemieszczają się dzieci idąc do szkoły. 

5. Radny Józef Kosiniak przypomniał o fatalnym stanie drogi na Osiedlu Plebanka 
prowadzącej do p. Olszaka. Interpelację zgłosił wiosną i jak dotychczas nic w tej kwestii  
nie zrobiono. Radny zdaje sobie sprawę, Ŝe naprawienie znajdującej się tam nawierzchni 
nie jest sprawą prostą, ale trzeba jakiś sposób znaleźć na ostateczne rozwiązanie 
problemu. 

- Radny nie mógł zgodzić się z odpowiedzią p. Eckerta z Zarządu Dróg Powiatowych 
dotyczącą chodnika w Zakrzewku. Osobiście uwaŜa, Ŝe ukończenie zadania na tym etapie 
stwarza zagroŜenie dla pieszych, a szczególnie dla korzystających z chodnika dzieci 
idących do szkoły. UwaŜał, Ŝe powinny się znaleźć pieniądze na wykonanie chociaŜby 
tych 100m chodnika. W tym teŜ miejscu zwrócił się o interwencję w sprawie do radnych 
powiatowych. 

- Ponowił równieŜ interpelacje w sprawie drogi Więcbork – Sypniewo pytając, kiedy 
przewidywana jest odbudowa tej drogi.  Dodał przy tym, Ŝe warunki jazdy po tej drodze, 
szczególnie podczas obecnej aury, są fatalne. 

 
 
Ad.7 Wystąpienie przedstawiciela Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenia Nasza Krajna p. 
Sławomira Rekowskiego. 
 
Treść wystąpienia stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Po wystąpieniu Przewodniczący RM podziękował za przybliŜenie tematyki dotyczącej 
zagadnień związanych z Lokalna Grupą Działania uznając, Ŝe inicjatywa była „strzałem w 
dziesiątkę”, a sprawy omówione podczas prezentacji są zdecydowanie w kręgu zainteresowań 
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radnych, tym bardziej, Ŝe LGD działa od niedawna – jest to coś nowego. Niedawno te, Rada 
podejmowała uchwałę dotyczącą zmian w budŜecie, które związane były z naszym udziałem 
w tejŜe Grupie i nie wszystkie sprawy były wówczas dla radnych do końca jasne.    
 
 
 
Ad. 8 Plan Pracy Rady Miejskiej na rok 2010 przedstawił jej Przewodniczący p. Józef 
Kujawiak. 
 
Przewodniczący RM przed odczytaniem załoŜeń planu poinformował, Ŝe zgodnie z 
wcześniejszą umową, wniósł do przedłoŜonego wcześniej radnym projektu planu, te zmiany 
które zostały do  niego zaproponowane. Propozycje wpłynęły od radnej Beaty Lidy oraz 
radnej GraŜyny Sowińskiej. W pierwszym przypadku wszystkie dodatkowe zapisy i jedno 
przesunięcie tematu zostało wprowadzone. Natomiast w drugim przypadku - propozycji 
radnej Sowińskiej odnośnie umieszczenia w planie pracy „Informacji Komórki ds. 
pozyskiwania środków zewnętrznych o ilości uzyskanych środków finansowych. Jest to 
bardzo słuszna uwaga, ale punkt ten jak zauwaŜył p. Kujawiak juŜ w planie jest, w listopadzie 
i brzmi: „Informacja Burmistrza Więcborka dotycząca pozyskanych środków zewnętrznych, 
w tym unijnych, na prowadzenie działalności inwestycyjnej.” W tym przypadku uznał, Ŝe 
odpowiedzialnym za załatwianie i pozyskiwanie środków jest przede wszystkim Burmistrz, 
natomiast p. Sikorska jest osobą, która realizuje ten dział  od strony formalnej. Na pewno 
jednak, kiedy ten punkt planu będzie omawiany nie będzie on referowany przez Burmistrza, 
ale p. Sikorską. 
 
Radna GraŜyna Sowińska zabierając głos wyjaśniła, Ŝe intencją jej propozycji było to, by 
krótką informację co do planowanych wniosków o środki zewnętrzne, uzyskać juŜ nieco 
wcześniej – gdzieś w I półroczu. Dlatego, Ŝe zdarza się róŜnie np. umykają czasami pewne 
konkursy. Sprawy te moŜna równieŜ poruszać na posiedzeniach Komisji, zatem nie upiera się 
przy tym aby ujmować to w planie Rady. 
 
Plan stanowi załącznik Nr 2 do  niniejszego protokółu 
 
Po odczytaniu planu nastąpiło jego przegłosowanie. 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 9 Plan pracy Komisji Rewizyjnej RM przedstawił jej Przewodniczący p. Ireneusz Balcer. 
 
Plan stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Po odczytaniu planu nastąpiło jego przegłosowanie. 
 
Do planu nie wniesiono uwag. 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 10. Plan pracy Komisji BudŜetu i Finansów RM przedstawił jej Przewodniczący 
 p. Jerzy Urbaniak. 
 
Plan stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Do planu nie wniesiono uwag. 
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Plan przyjęto jednomyślnie 
 
 
Ad.11 Plan pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 
Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej przedstawił jej Przewodniczący 
p. Stanisław Piłka. 
 
Plan stanowi załącznik Nr 5do niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący RM zgłosił uwagę do punktu umieszczonego w planie pracy Komisji w 
miesiącu styczniu tj. dotyczącą ponownego rozpatrzenia wniosku utworzenia Zakładu Robót 
Publicznych w Więcborku, w kontekście opłacalności przy załoŜeniu intensywności prac 
związanych z prowadzonymi inwestycjami oraz zapotrzebowaniem miasta i gminy na prace 
związane, z poprawieniem  wizerunku miasta. Uznał tu za niezasadne rozwaŜanie moŜliwości 
utworzenia takiego Zakładu, gdyŜ z tego co wie weszła ustawa, która mówi, Ŝe wszystkie 
Zakłady Publiczne, podobnie jak gospodarstwa pomocnicze w 2010 roku muszą być 
zlikwidowane. 
 
Skarbnik Gminy zabierając głos w tej kwestii powiedział, Ŝe 27 sierpnia 2009 roku sejm 
przyjął nową ustawę o finansach publicznych, która w większości wchodzi w Ŝycie z dniem 
1 stycznia 2010 roku i w związku z tym od 2 stycznia 2010 roku nie mogą być tworzone 
nowe zakłady budŜetowe na które nie pozwala ustawa o finansach publicznych, a istniejące 
mogą istnieć do 31 grudnia 2010 roku.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa… uwaŜał, Ŝe nic się nie stanie jeŜeli na styczniowej 
Komisji temat zostanie przedyskutowany. 
 
Z kolei radny Waldemar Kuszewski uznał, Ŝe skoro ustawa jest taka jaka jest, to moŜe 
faktycznie nie ma co dyskutować w kwestii utworzenia takiego Zakładu, ale warto byłoby 
zdaniem radnego, rozwaŜyć i przedyskutować chociaŜby w styczniu, sprawy organizacyjne 
jeŜeli chodzi o pracowników wykonujących remonty,  przynaleŜących w tej chwili do BOOS-
u i Gminy. Być moŜe rozwiązaniem byłoby tu zorganizowanie tej grupy pracowników,  jako 
jednego z działów funkcjonujących przy ZGK. 
 
To jest realny punkt i nad tym moŜna dyskutować – powiedział Przewodniczący RM. 
 
Będzie to rozwiązanie pewnego problemu o którym juŜ wcześniej mówiliśmy tj. na temat 
kosztów, czy wydajności słuŜb działających przy Urzędzie. Wiadomo, Ŝe jeŜeli będzie to 
jednostka wydzielona przy ZGK, będzie ona musiała na siebie zarobić i będzie musiała się 
samofinansować – mówił radny Kuszewski. 
 
Po tej dyskusji przystąpiono do głosowania. 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 
Ad. 12 Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM przedstawiła jej Przewodnicząca p. 
GraŜyna Sowińska. 
 
Plan stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokółu 
 
Przewodniczący RM po wysłuchaniu zamierzeń Komisji na 2010 rok powiedział, Ŝe osobiście 
marzyłoby mu się aby ta właśnie Komisja zorganizowała swoje spotkanie w jednej z 
większych szkół w gminie np. w Gimnazjum, czy Szkole Podstawowej, by od „strony 
kuchni” zapoznać się z sytuacją organizacyjną szkoły, procesem dydaktyczno-
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wychowawczym, sprawami związanymi z modernizacją, czy problemami dotyczącymi 
wyników nauczania.  
 
Proszę zatem o wytypowanie placówki Panie Przewodniczący, poniewaŜ mi jest bardzo 
trudno wytypować jedną z…- powiedziała radna Sowińska. 
 
Przewodniczący odparł, ze brał tu pod uwagę powaŜniejsze szkoły np. Gimnazjum w 
Więcborku lub Szkołę Podstawową, ale tu Przewodniczący i Komisja powinni zdecydować. 
 
śywo sobie przypominam Komisje na które zapraszani byli dyrektorzy szkół i wszyscy 
uwaŜali, ze jest to marnowanie ich czasu. No ale dobrze, osobiście przychylam się do opinii, 
Ŝe jest taka potrzeba. Jest taka luka w marcu i nich będzie to Gimnazjum w Więcborku – 
powiedziała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 
 
Przewodniczący uznał, Ŝe Dyrektor wytypowanej do odbycia posiedzenia Komisji, będzie 
tym przejęty, przygotuje odpowiednie materiały /robocze /, będzie chciał pokazać swoją i 
dobrą i złą stronę. Komisja natomiast będzie miała jedną szkołę „rozpracowana”. Dobrze teŜ, 
Ŝe będzie to Gimnazjum w Więcborku, tym bardziej, iŜ właśnie tam zostało ostatnio 
wykonanych sporo prac na zewnątrz i w dalszym ciągu prace te trwać będą. Warto tez 
podczas tej wizyty sprawdzić jak praca nauczycieli wygląda od środka, bo przecieŜ szkoła to 
głównie proces dydaktyczno – wychowawczy. 
 
Panie Przewodniczący chciałam powiedzieć, Ŝe o ile moja wiedza jest na ten temat  „jakaś”, 
to Rada Miejska nie jest tak do końca od oceniania strony dydaktycznej szkoły, bo od tego są 
inne organy sprawujące nadzór nad szkołą, ale jeŜeli jest taka potrzeba nie ma co nad tym 
dyskutować i ja wpiszę punkt „wizytacja w Gimnazjum”, a zakres tej wizytacji doprecyzuje 
Pan Przewodniczący – powiedziała radna Sowińska. 
 
No tu mnie Pani zmobilizowała do wypowiedzenia jeszcze jednego zdania. Jaka to moŜe być 
Komisja Oświaty, która nie interesuje proces dydaktyczno-wychowawczy ? Nie tylko 
powinno nas interesować jako Komisję, to jakie maja dodatki motywacyjne nauczyciele i ile 
nadgodzin, ale równieŜ co wy zrobiliście w tej szkole, by poziom był inny i Ŝeby wyniki 
statystyczne zmienić. Właśnie o to chodzi, by Komisja Oświaty, Kultury i Sportu nie 
zajmowała się tylko sprawami administracyjnymi – typowymi, ale Ŝeby wnikała, Ŝeby ten „kij 
do mrowiska wsadzać od środka”. Ale moŜe ja się mylę – stwierdził p. Kujawiak. 
 
Dobrze, to ja poproszę o wytyczne Pana Przewodniczącego i jestem jak najbardziej „za” – 
radna Sowińska. 
 
Jestem daleki od wytycznych dla Komisji. Przewodniczący i Komisja są tym organem, który 
te rzeczy ustalają, ja tylko grzecznie proponuje. To Pani jest „szeryfem” tej Komisji – odparł 
Przewodniczący RM. 
 
Dziękuje bardzo – powiedziała radna Sowińska. 
W tym teŜ miejscu radna Sowińska poprosiła członków Komisji Oświaty, Kultury i Sportu o 
poparcie bądź nie zgłoszonej propozycji, którzy wyrazili 100% akceptacje do wprowadzenia 
w planie pracy Komisji, w miesiącu marcu punktu „posiedzenie wyjazdowe Komisji w 
Gimnazjum w Więcborku. Doprecyzowanie punktu nastąpi później. 
 
Po dyskusji przystąpiono do głosowania. 
 
 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 



9 
 

 
Ad. 13 Plan pracy Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej RM przedstawiła jej Przewodnicząca 
p. Barbara Bury. 
 
Plan stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Uwag do planu nie zgłoszono. 
 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 14 Plan pracy Komisji Inwentaryzacji… RM przedstawił jej Przewodniczący p. 
Stanisław Posieczek. 
 
Plan stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokółu 
 
 
Uwag do planu nie zgłoszono. 
 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 
 
 
Ad.15. Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia obowiązywania taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków Zakładu Gospodarki Komunalnej 
Spółki z ograniczona odpowiedzialnością w Więcborku omówił Dyrektor ZGK p. Piotr 
Węgrzyn.  
 
Jako Dyrektor ZGK zwrócił się za pośrednictwem Przewodniczącego RM do radnych, by 
termin zatwierdzenia wymienionych w tytule projektu uchwały stawek został przesunięty w 
czasie. Taryfa zawsze była ustalana do dnia 1 marca, teraz Zakład chciałby aby była ona 
ustalana na dzień 30 kwietnia. Takie posunięcie spowodowane jest tym, Ŝe rok obrachunkowy 
kończy się w Zakładzie w miesiącu grudniu , co pozwoli, ze wszystkie dane finansowe, 
przychody i koszty przyjmowane w taryfie będą danymi rzeczywistymi, a nie szacunkowymi. 
Poza tym znany będzie równieŜ cena energii. Pan Dyrektor na dziś nie wie czy taryfa zostanie 
podniesiona, czy  nie bo zaleŜne jest to od wielu czynników. Nie mniej zwraca się do Rady o 
przegłosowanie niniejszej uchwały. Patrząc z innej strony gdyby w zamyśle Zakładu były 
ewentualne podwyŜki, mieszkańcy gminy jeszcze przez dwa miesiące będą mieli taniej – 
zakończył. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący RM odnosząc się do powyŜszego uznał, Ŝe rozpatrując wniosek naleŜy brać 
pod uwagę korzyść dla mieszkańców oraz to, by nie narazić Zakładu na jakiś „paraliŜ 
finansowy”. Jednak jego zdaniem uchwała ta nie niesie nic negatywnego, poniewaŜ 
skorzystają na tym i mieszkańcy płacąc jeszcze przez jakiś czas według starej taryfy, a z 
drugiej strony nie straci teŜ ZGK, bo jak sądzi nie będzie on chciał tych taryf aŜ tak wysoko 
podnieść. Są tu zapewne i wywaŜone straty i wywaŜone korzyści. Przyjęcie tej uchwały jest 
wskazane, bo raz na zawsze nie będziemy gdybać na jakim poziomie wydatki były za 
poprzedni rok, gdyŜ dane będą konkretne – stwierdził. 
 
Panie Dyrektorze, co prawda nie spodziewam się tego, ale Pan nas uspokoił, Ŝe jeŜeli 
przyjmiemy tą uchwałę to dwa miesiące mieszkańcy gminy będą płacić niŜsze stawki. A być 
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moŜe zaproponuje Pan obniŜenie tych stawek, to lepiej nie podejmować tej uchwały i 
będziemy dwa miesiące wcześniej płacić mniej ? – stwierdził radny Kuszewski. 
 
Niech Pan się nie łudzi nadzieją – powiedział Przewodniczący RM. 
 
JeŜeli dziś mnie pan zapewni, Ŝe energia elektryczna, paliwa itd. Nie pójdą w górę, to jestem 
w stanie taryfę obniŜyć o 1 grosz – odparł Ŝartobliwie Dyrektor ZGK. 
 
Więcej pytań nie było, wiec przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
 
Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Więcbork z 
organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2010 rok” przedstawiła inspektor UM p. Magdalena Starzecka. 
 
Pani Starzecka powiedziała, Ŝe przedłoŜony Program uchwalany jest kaŜdego roku. Projekt 
Programu został wcześniej przesłany organizacjom pozarządowym działającym na terenie 
gminy, a następnie w dniu 7 grudnia w Urzędzie Miejskim odbyła się konsultacja na której 
został on jednogłośnie przez przedstawicieli organizacji przyjęty. Następnie projekt uchwały 
wraz z programem został przedstawiony do zaopiniowania Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
RM i został on przez niŜ równieŜ zaopiniowany pozytywnie. JeŜeli zaś chodzi o sam 
Program, to w stosunku do roku ubiegłego zmienił się on jedynie w dwóch punktach. 
Pierwsza zmiana dotyczy terminu w którym Burmistrz wydaje Zarządzenie o rozstrzygnięciu 
konkursu, który poprzednio był siedmiodniowy, a w obecnych zapisach ma być on 
czternastodniowy. Ta zmiana podyktowana jest względami typowo technicznymi i 
organizacyjnymi / 7 dniowy termin rozstrzygnięcia powodował komplikacje w sytuacji kiedy 
zachodziła np. konieczność dostarczenia przez organizacje jakiś dodatkowych dokumentów/. 
Druga zmiana dotyczy zapisu określającego skład oceniający złoŜone wnioski. Dotychczas w 
skład ten wchodzili w równej ilości przedstawiciele organizacji pozarządowych i osoby 
wytypowane z Urzędu. W wywołanym projekcie zapis ten mówi, Ŝe Burmistrz powołuje 
Komisję. Poprzednio było to o tyle kłopotliwe, Ŝe organizacje aktywne nie mogły wejść w 
skład Komisji, a z kolei te nie aktywne nie bardzo chciały w niej uczestniczyć. 
 
Po tym krótkim wprowadzeniu p. Starzecka odczytała radnym treść projektu uchwały. 
 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag, zatem przystąpiono głosowania. 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie deklaracji przystąpienia Gminy Więcbork do tworzącego 
się Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą : Nasza Krajna i Pałuki” przedstawił 
Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 
 
19 sierpnia 2009r. w Minikowie zawiązało się Stowarzyszenie Lokalnej Grupy Rybackiej 
„nasza Krajna i Pałuki”, w skład którego weszli mieszkańcy pięciu gmin: Nakło, Sadki, 
Mrocza, Szubin z powiatu nakielskiego i Więcbork z powiatu sępoleńskiego. W związku z 
rozpoczęciem realizacji Programu Operacyjnego „ZrównowaŜony rozwój sektora 
rybołówstwa i nadbrzeŜnych obszarów rybackich 2007-2013” Ministerstwo Rolnictwa i 
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Rozwoju Wsi ogłosiło nabór wniosków na działania, które będą słuŜyły rozwojowi obszarów 
dla których hodowla i połów ryb stanowiły, stanowią lub mogą stanowić waŜny element Ŝycia 
gospodarczego. Działania, które mogą być realizowane na terenie powiatu nakielskiego i 
sępoleńskiego obejmują operacje tzw. Osi Priorytetowej nr 4. Środki są dostępne tylko dla 
mieszkańców, gdzie tzw. rybackość wynosi powyŜej 0,5 ( jeden rybak na 2 tys. 
mieszkańców). Aby wykorzystać moŜliwości wsparcia dla rybactwa i naszego regionu z 
wyŜej wymienionego Programu Operacyjnego, zostało zawiązane Stowarzyszenie Lokalna 
grupa Rybacka „Nasza Krajna i Pałuki”, które będzie realizować zadania na terenie 
powyŜszych gmin. Na dzień dzisiejszy jest juŜ Rozporządzenie Ministra Rolnictwa, jakie 
środki są dostępne dla takich stowarzyszeń. W województwie Kujawsko-Pomorskim planuje 
się cztery stowarzyszenia. Nasze Stowarzyszenie jest na etapie rejestracji w KRS. Planowane 
środki do pozyskania to kwota 269,00 zł na osobę – razem dla całego Stowarzyszenia wynosi 
to 22.000.000,00 zł z czego dla gminy Więcbork około 3.500.000,00 zł. W Rozporządzeniu 
jest zapis mówiący, Ŝe 35 %  tej puli jest do wykorzystania przez samorządy. Planowany jest 
tu zwrot netto 100 % z tym, Ŝe nie moŜna tu liczyć wartości VAT, gdyŜ nie jest to koszt 
kwalifikowany. Zatem dla gminy jest to około 1.000.000,00 zł – 1.200.000,00 zł  z czego 10 
% przewidziane jest na obsługę – zatrudnienie pracowników /350.000,00 zł / i 5 % na 
promocję / 170.000,00 zł / oraz połowa dla prywatnych inwestorów tj. dla osób które 
zamierzają zagospodarować tereny jeziora, zamierzają, prowadzić działalność turystyczną 
bądź  agroturystyczną związana z woda i rybami/ 1.700.000,00 zł /. W tych sprawach odbyło 
się juŜ trochę spotkań. Działanie mocno wspiera Polski Związek Wędkarski koło  
w Więcborku  - p. Paweł Kamiński, ostatnio dołączyli równieŜ wędkarze z Sypniewa. Po 
załatwieniu wpisu do KRS wspomniane osoby zostaną wciągnięte do Stowarzyszenia i 
równieŜ będą chcieli skorzystać z wspomnianych środków. Na dzień dzisiejszy wszystkie 
Rady Gmin – z Nakła, Szubina, Mroczy oraz Sadek podejmują takie uchwały jak właśnie 
omawiana, bo warunkiem pozyskania środków jest przystąpienie samorządu do 
Stowarzyszenia. Wstępnie z Burmistrzem Więcborka oraz kolegami z referatu 
przygotowaliśmy zadanie, które będzie zadaniem sztandarowym strategii Lokalnej Grupy 
Rybackiej, zaplanowane na rok 2013 – „Turystyczne zagospodarowanie wokół jeziora 
więcborskiego”. Zadanie to jest przewidziane na kwotę około 1.200.000,00 zł i w tym ujęto: 
ścieŜkę spacerową wokół jeziora o długości 3.300m, ławki, ścieŜki dydaktyczne, 
modernizacja zejścia przy drodze z parkingu przy wjeździe do Więcborka od strony 
Bydgoszczy. Ponadto planowana jest modernizacja ulicy Potulickich – polbruk + wykonanie 
kanalizacji. Pan Fifielski dodał tu, Ŝe jeŜeli chodzi o kanalizację, to na dziś jeszcze nie 
wiadomo, czy będzie mogła ona zostać ujęta w zadaniu, gdyŜ w Programie mowa jest o 
zagospodarowaniu terenów nadwodnych, ale nieznana jest jeszcze ostateczna interpretacja 
zapisu. W zadanie wpisano takŜe wykonanie miejsca do wodowania sprzętu pływackiego / za 
parkingiem przy ulicy Wodnej /, pomosty wędkarskie uzgodnione wcześniej z PZW, pomosty 
widokowe, punkty informacyjne oraz, jeśli się uda, modernizacja pola namiotowego – to jest 
to czego nie obejmie ścieŜka rowerowa.  
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa… - pozytywna. Przedstawiający 
opinię p. Jerzy Urbaniak wskazał, ze odczucia radnych opiniujących powyŜszy projekt były 
takie, aby plany snute w związku z jej podjęciem, nie pozostały jedynie „poboŜnymi 
Ŝyczeniami” 
 
Panie Przewodniczący zgadza się, od sierpnia jeździmy do Minikowa, spotykamy się i jest 
bardzo duŜe zaangaŜowanie wszystkich ludzi. Mamy człowieka z Warszawy, który ma firmę 
obok Ministerstwa, osobę która nam podpowiada, pisze nam strategię i udziela cennych uwag 
od źródła.  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna GraŜyna Sowińska pytała o kwestie finansowe tj. z jakimi kosztami - składkami ze 
strony gminy wiąŜe się podjecie takiej uchwały  oraz prosiła o doprecyzowanie spraw 
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związanych z dofinansowaniem. Pan Fifielski powiedział, Ŝe pokrywa ono koszty netto bez 
VAT – u, czy zatem naleŜy rozumieć, Ŝe nie potrzebny jest tu Ŝaden wkład własny 
Stowarzyszenia w działaniach. 
 
Mówiłem tu o zadaniu samorządu gdzie jest powiedziane, iŜ zwrot 100 % inwestycji, ale jak 
wiemy VAT nie jest kosztem i nie będzie on zwrócony. Natomiast dla prywatnych 
inwestorów  przygotowane są róŜne Priorytety - róŜne zadania. I tak są zadania, gdzie zwrot 
następuje w 100 % i takie zadania, gdzie naleŜy zabezpieczyć 15 % wkładu własnego plus 
VAT. Na samym początku – podczas zawiązywania Stowarzyszenia, naszym zadaniem było 
powołać człowieka, który napisze nam Strategię, która jest dokumentem bez którego nie 
moŜemy funkcjonować i starać się o środki. Strategie pisze firma z Warszawy i 
dŜentelmeńska umowa na jej wykonanie  opiewa na 25.000,00 zł. Do tego dochodzą koszty 
grafiki, złoŜenia itp. i razem te koszt wyniosą w granicach 30.000,00 zł / 40.000,00 zł. 
Wstępnie wspólnie z pozostałymi członkami Stowarzyszenia uzgodniliśmy, Ŝe o kosztach 
będziemy rozmawiać na przełomie przyszłego roku, a składka będzie planowana od 
mieszkańca danej gminy, podobnie jak jest to przy LGD. Wstępnie mówiono o 20 gr. / 30 gr., 
Burmistrzowie zaokrąglili to do 50 gr. Tak jak powiedziałem –będzie napisana Strategia,    do 
końca lutego musimy złoŜyć wniosek do Ministerstwa i wówczas będą szukane pieniądze na 
pokrycie wszystkich kosztów na pewno jednak nie przekroczy to kwoty 50 gr. Od mieszkańca 
danej gminy – mówił p. Fifielski. 
 
W tym miejscu głos zabrał p. Borkowski, reprezentujący Polski Związek Wędkarski Koło 
Więcbork, który chciał dowiedzieć się w jakiej lwiej części są oni w przedstawionych przez 
przedmówcę planach. Pyta dlatego, Ŝe gros akwenów – tych duŜych – jezioro Więcborskie 
 / 220 ha /, Zakrzewek i inne, przecieŜ są w ich dyspozycji. Nie mówi tu Ŝe są oni 
właścicielami ale prowadzą tam gospodarkę sportowo – wędkarską. Stąd teŜ są 
zainteresowani w jaki sposób w tych planach Koło jest ujęte i w jaki sposób byliby 
ewentualnie ujęci w planach finansowych tych 25.000,00 zł do tych małych inwestycji. 
 
Kierownik Referatu UM odparł, iŜ ramienia PZW rozmawia z p. Pawłem Kamińskim, 
któremu przesłał mailem nasze zadanie do którego miał się ustosunkować, a na 
sprecyzowanie zadań które będą ujęte w Strategii mamy czas do końca stycznia 2010 roku. 
Obecnie trwa ustalanie zadań i tak np. PZW Sypniewo chciałoby zagospodarować nadbrzeŜe 
przy jeziorze Gardzinowo, gdzie odbywają się zawody połowu ryb, a zgodnie z tym co 
powiedział przedmówca, są teŜ następne jeziora do zagospodarowania. Wszystko to zostanie 
ujęte w Strategii, a realizacją zadań zajmie się albo samorząd, bądź z puli dla prywatnych 
przedsiębiorców w ramach Stowarzyszenia, zajmie się tym PZW lub Zarząd Melioracji, 
którzy równieŜ będą mogli być beneficjentami tych środków. 
 
Pan Borkowski ponownie zabierając głos stwierdził, Ŝe „tam gdzie są pieniądze musi być 
jakiś właściciel” i PZW Koło Więcbork podchodzi do tego bardzo sceptycznie, gdyŜ nie są 
oni właścicielami jezior / bo są to jeziora państwowe /, a gdy nastąpi oddanie jeziora 
właścicielom do prowadzenia gospodarki rybackiej, to oni zostaną praktycznie wyłączeni. 
Chodzi o to by te jeziora na których jesteśmy gospodarzami do tej pory, zostały przy nas 
nadal, a nie zostały oddane komuś prywatnemu w dzierŜawę.  
 
Pan Fifielski zapewnił, Ŝe na pewno nie zostaną podjęte Ŝadne działania działające na 
niekorzyść Związku. Dodał teŜ, Ŝe wszystkie działania uzgadniane są z przedstawicielem 
Związku – p. Pawłem Kamińskim. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie 
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Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 
prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a takŜe grzebowisk i spalarni zwłok 
zwierzęcych i ich części omówił p. Tomasz Fifielski. 
 
Wprowadzając radnych w temat p. Fifielski nadmienił, Ŝe wywołana uchwała oraz ta która 
zostanie przedstawiona jako następna są podobne – chodzi o podobne sprawy, ale muszą być 
one osobno głosowane. Zasady ujęte w projekcie uchwały były dotychczas regulowane 
Zarządzeniami Burmistrza. Takie Zarządzenie było odnośnie zezwoleń na odbieranie 
odpadów komunalnych i opróŜnianie zbiorników bezodpływowych nie było natomiast 
Zarządzenia Burmistrza w sprawie zezwoleń na ochronę przed bezdomnymi zwierzętami. W 
tym roku ustawa zakres tych prac nakazuje przyjąć uchwała Rady. Uchwała ta reguluje jakie 
dokumenty i jakie czynności musi wykonać firma aby uzyskać takie zezwolenie. Krótko 
mówiąc chodzi tu o hycla. Na naszym terenie takiego przedsiębiorcy jeszcze nie było i dotąd 
nikt się o to nie pytał. W razie jednak gdy taki zainteresowany się pojawi, musimy być 
przygotowani na przedstawienie mu warunków niezbędnych do uzyskania pozwolenia ta 
wykonywanie takiej profesji. W uchwale wymienione są dokumenty oraz zezwolenia jakie 
zainteresowany musi przedłoŜyć Burmistrzowi Więcborka, aby takie pozwolenie uzyskać. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
 
Uwag do projektu uchwały ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
Ad. 19 Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych przedstawił równieŜ p. Tomasz Fifielski. 
      
Tak jak w przypadku poprzedniej, podobnej uchwały, radni muszą podjąć i taką uchwałę, by 
przedsiębiorcy którzy chcący się ubiegać o prowadzenie działalności będącej jej 
przedmiotem, mogli taką działalność prowadzić. Uchwała stanowi wytyczne dla 
potencjalnych przedsiębiorców, którzy chcieliby taką działalność rozpocząć. W chwili 
obecnej na terenie gminy funkcjonują dwie firmy zajmujące się odbieraniem odpadów 
komunalnych tj. nasze miejscowe ZGK oraz Zakład Usług Komunalnych ze Świecia. 
Natomiast opróŜnianiem zbiorników bezodpływowych zajmują się firmy: ZGK Więcbork, 
„Jedność” Runowo Krajeńskie, Pan Henryk Fojcik z Sypniewa, Pan Kądziela z Więcborka 
oraz Jarosław Ziółkowski z Jastrzębca. W tym roku Gmina Więcbork pobudowała sporo 
nowej instalacji kanalizacyjnej i istnieje małe prawdopodobieństwo, by ktoś nowy chciał 
rozpoczynać taką działalność, gdyŜ runek się wypełnił i te usługi wykonywane są na terenie 
gminy w czasie – nie ma skarg ze strony mieszkańców na opóźnienia w tym zakresie, nie 
mniej taka uchwała musi zostać podjęta. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski dociekał dlaczego dwa podmioty o których mowa czyli 
przedsiębiorcy ubiegający się o zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych, są troszeczkę inaczej traktowani, jak przedsiębiorcy 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróŜniania 
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zbiorników bezodpływowych ? Chodzi o to, Ŝe od jednych wymaga się, by mieli 
zarejestrowaną działalność gospodarczą w zakresie prowadzonej działalności, jak równieŜ 
posiadać zezwolenie na jej prowadzenie, natomiast od drugich spełnienia tych warunków się 
nie wymaga. Jak sądził radny, jest to zapewne jedynie kwestia uzupełnienia paragrafu 3 
uchwały. Doprecyzował tu, Ŝe paragraf drugi punkt pierwszy, podpunkt pierwszy i drugi w 
tym przypadku mówi o posiadaniu zarejestrowanej działalności, i  posiadaniu  zezwolenia, 
natomiast w paragrafie trzecim takie zapisy się nie pojawiły. Stąd teŜ radny uznał, Ŝe powinny 
one zostać wprowadzone. 
 
W zakresie odbierania odpadów komunalnych przedsiębiorcy posiadają zezwolenie wydane 
przez Starostwo, poniewaŜ chodzi tu o róŜnego rodzaju odpady, które mogą być odbierane, a 
które nie. OpróŜnianie zbiorników bezodpływowych nie wiąŜe się z takim zezwoleniem – 
tłumaczył p. Fifielski. 
Oznacza to, Ŝe nie muszą posiadać zarejestrowanej działalności gospodarczej w tym zakresie? 
– radny Kuszewski. 
 
Muszą – odparł p. Fifielski. 
 
No ale tego nie ma w paragrafie trzecim – zauwaŜył radny Kuszewski. 
 
Tu Kierownik referatu przyznał, Ŝe punkt sugerowany przez radnego naleŜy wprowadzić. 
Wskazał jednak, Ŝe trzeci punkt projektu uchwały wraz z podpunktami określa jasno 
dokumenty jakimi powinni dysponować przedsiębiorcy. 
 
Nie mniej, zdaniem radnego Kuszewskiego jest to brak pewnych konsekwencji jeŜeli chodzi  
o zapisy prawne. W paragrafie trzecim wskazuje się co ubiegający się powinien posiadać i tak 
samo powinno to być ujęte, w paragrafie drugim. Poza tym radny zadał jeszcze pytanie 
dotyczące paragrafu trzeciego, punkt pierwszy, podpunkt siódmy w którym mowa jest o 
obowiązku przedsiębiorcy do niezwłocznego wykonania usługi - nie później niŜ 48 godzin od 
otrzymania zgłoszenia. Czy jest to zapis ustawowy ? i dlaczego takiego zapisu nie ma jeŜeli 
chodzi o wywóz odpadów komunalnych stałych. 
 
Te zezwolenia uchwalają rady gmin, my pokusiliśmy się o przyjrzenie się jak robione jest to 
w sąsiednich gminach i dostosowaliśmy go do realiów naszej gminy. Te 48 godzin było 
przedtem równieŜ w zezwoleniach wydawanych na podstawie Zarządzenia Burmistrza. 
Funkcjonowało to dobrze, więc postanowiliśmy tego nie zmieniać – mówił p. Fifielski. 
 
Nie jestem za tym, Ŝeby to znoście, ale dlaczego tego samego zapisu nie stosujemy w 
przypadku przedsiębiorców, którzy odbierają odpady komunalne stałe. Wiadomo, Ŝe część 
przedsiębiorców określa z góry jakieś stałe terminy, ale to równie dobrze moŜe być na 
zasadzie wykonania usługi na telefon. MoŜe się zdarzyć tak, Ŝe ktoś zgłosi potrzebę 
wykonania usługi, a nie ma takiego zapisu w uchwale, to równie dobrze moŜe wykonać on 
usługę dopiero po trzech dniach. Dlatego tez proponowałbym wprowadzenie równieŜ takiego 
zapisu jeŜeli chodzi o przedsiębiorców wywoŜących odpady stałe – radny Kuszewski. 
 
Kierownik Referatu UM mówił, Ŝe odpady stałe na terenie gminy Więcbork odbierane były 
na zasadzie harmonogramu, który precyzował w jakim dniu przedsiębiorąca pojawi się 
odebrać nieczystości stałe. Zgodnie z tym, co zauwaŜył radny pojawiła się równieŜ opcja 
odbioru na telefon. Tak jest w przypadku ZGK Więcbork i odbioru pojemników, których są 
właścicielami. JeŜeli radni Ŝyczą sobie, by taki zapis widniał równieŜ przy paragrafie drugim 
dotyczącym zasad odbierania odpadów, nic nie stoi na przeszkodzie. Oznacza to, Ŝe punk 
siódmy będzie obowiązywał jako szesnasty w paragrafie drugim – zakończył. 
 
Czyli byłaby to druga poprawka do projektu uchwały – uznał Przewodniczący RM. 
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Nasuwa się tu kolejne pytanie, a mianowicie, czy przedsiębiorca będzie w stanie tego terminu 
dotrzymać ? – zastanawiał się radny Urbaniak. 
 
Generalnie odbywa się to tak, Ŝe po zgłoszeniu telefonicznym dotyczącym pojemnika, 
którego właścicielem jest ZGK, odbiór odpadów odbywa się w najbliŜszym moŜliwym 
terminie. W przypadku pojemnika z odpadami stałymi nic się nie stanie, jeśli zostanie on 
odebrany dziś, czy jutro, natomiast w przypadku zbiorników bezodpływowych, nieodebranie 
we właściwym terminie grozi jego wylaniem – p. Fifielski. 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Piotr Węgrzyn powiedział, Ŝe są takie sytuacje 
kiedy wywozimy odpady stałe na telefon i nie trwa to dłuŜej  niŜ 2-3 dni. JeŜeli jednak ktoś 
chcę się sztywno trzymać terminu 48 – godzinnego, to nie zawsze jest to wykonalne. Bo jeśli 
ktoś zgłosi się np. z Wilczych Jarów, a Zakład obsługuje akurat po drugą stronę gminy, to  
moŜe potrwać to dwa lub trzy dni. Z drugiej strony patrząc nie jest ekonomiczne dla firmy 
jechać 30 km po jeden pojemnik, bo są to  jakieś koszty, dlatego naleŜy podchodzić do 
kwestii bardziej racjonalnie. 
 
Póki co, nie wprowadzałbym tego zapisu wcale, tym bardziej, Ŝe nikt się nie skarŜył na 
przedsiębiorców, którzy w terminie nie opróŜniają pojemników – stwierdził p. Fifielski. 
 
Ostatecznie do projektu uchwały wprowadzono jedną poprawkę dotyczącą ujęcia w 
paragrafie trzecim ująć zapis mówiący o zarejestrowanej działalności gospodarczej 
przedsiębiorców opróŜniających zbiorniki bezodpływowe 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
uwzględniającego zgłoszona poprawkę. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 20 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy Więcbork na 2009 rok przedstawił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
 Na wstępie Skarbnik przeprosił radnych za zmiany, które otrzymali w dniu sesji poniewaŜ 
jeszcze poprzedniego dnia, w godzinach popołudniowych wpłynął mail o Ministra Finansów, 
który zwiększył nam wydatki na realizację niezbędnych zasiłków rodzinnych i 
alimentacyjnych, które są zadaniem rządowym. Następnie omówił zmiany dotyczące projektu 
uchwały. 
 

Zmian dokonano na podstawie: 

− Pisma Ministra Finansów nr ST5/4822/41g/BKU/09 z dnia 25 listopada 2009 roku w 
sprawie zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 14.700 zł. z 
przeznaczeniem na dofinansowanie wydatków związanych z przeprowadzeniem remontów 
bieŜących w obiektach oświatowych. 

− Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Wydział Finansów 
i BudŜetu Nr WFB.1.3011-76/09 z dnia 30 listopada   2009r. w sprawie zmniejszenia 
planu dotacji w rozdz. 85214 o kwotę 34.063 zł. i w rozdz. 85295 o kwotę 70.000 zł. 

− Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Wydział Finansów 
i BudŜetu Nr WFB.1.3011-77/09 z dnia 30 listopada   2009r. w sprawie zmniejszenia 
planu dotacji w rozdz. 85415 o kwotę 11.088 zł. 

− Pisma Kujawsko — Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Wydział 
Finansów i BudŜetu z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie zwiększenia planu dotacji w 
rozdz. 85212 o kwotę 94.801 zł. z przeznaczeniem na sfinansowanie wypłat świadczeń 
rodzinnych. 

− Pisma MGOPS w Więcborku Nr 3010/20/2009 z dnia 30 listopada 2009r. w sprawie 
zmian w planie wydatków budŜetowych: 
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− w rozdziale 85212 zgodnie z ustawą przeliczono koszty obsługi świadczeń rodzinnych i 
funduszu alimentacyjnego, które wynoszą 3% otrzymanej dotacji. Przeliczono 
szczegółowo wykonanie płac i pochodnych od płac pracowników zatrudnionych przy 
realizacji świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego, brakujące środki w kwocie 
16.241,00 zł przesunięto z oszczędności w rozdziale 85295 §4430. 

− w rozdziale 85219 dokonano zwiększenia o 25.721,28 zł: 
− kwota 21.000,00 zł to nagroda dla zespołu pracowników za nowatorskie rozwiązania 
w zakresie pomocy społecznej  przyznana przez Ministerstwo Pracy  i  Polityki 
Społecznej, jest ujęta w § 4010,4110,4120 . 
− kwota 4.721,28 zł to naleŜność z tytułu czynszu najmu za 2009 r. płaconego 
przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Sępolnie Kr. z siedzibą w Więcborku w 
związku z uŜytkowaniem pomieszczeń w budynku, będącym siedzibą ośrodka , w/w kwotę 
przeznaczy się na świadczenia BHP.  
− kwota 7.000,00 zł to przesunięte oszczędności z rozdziału 85220 (mieszkania 
chronione) na §4210 i 4300. 
− ponadto przeliczono wykonanie na §4170,4430, 4700 i dokonano koniecznych 
przesunięć .  

− w rozdziale 85395 w części dotyczącej projektu „interAKTYWNI" w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego dokonano przeliczenia wydatków i dokonano niezbędnych przesunięć w 
celu prawidłowej realizacji budŜetu, 

− w rozdziale 85395 w części dotyczącej projektu „W 80 dni dookoła aktywności - 
Klub Seniora w gminie Więcbork" w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego oraz BudŜetu 
Państwa dokonano przesunięć celem prawidłowej realizacji projektu. 

Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 70005 o kwotę 76.100 zł. dokonano z uwagi na 

zawarcie dodatkowych umów. 
2. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75412 o kwotę 30 zł. dokonano z uwagi na 

otrzymaną darowiznę z przeznaczeniem na zakup sztandaru dla OSP Sypniewo. 
3. Zmian w planie dochodów w dziale 756 o kwotę 28.622 zł. dokonano z uwagi na 

zwiększone wpływy z opłat. 
4. Zmian w planie dochodów w rozdziale 85154 o kwotę 332,11 zł. dokonano z uwagi 

na rozliczenie wydatków z lat ubiegłych. 
5. Zmian w planie dochodów w dziale 900 i 921 o kwotę 1.499.933,86 zł. dokonano z 

uwagi na anektowanie umów z realizacją na 2010r. 
6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 o kwotę 12.100 zł. dokonano z uwagi 

na konieczność sfinansowania bieŜących zakupów materiałów związanych z 
utrzymaniem dróg gminnych. 

7. Zmian w planie wydatków w rozdz. 70005 § 4300 o kwotę 15.000 zł. dokonano z 
uwagi na konieczność zakupu dodatkowych usług związanych z wyceną nieruchomości. 

8. Zmniejszenia w planie wydatków w rozdz. 70005 § 6060 o kwotę 40.000 zł. dokonano z 
uwagi na mniejszy zakres wykupu gruntów. 

9. Zmniejszenia w planie wydatków w rozdz. 71014 § 4300 o kwotę 30.000 zł. dokonano z 
uwagi na mniejszy zakres wykupu gruntów. 

10. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75075 § 4430 o kwotę 33.679,50 zł. dokonano z 
uwagi na konieczność dokonania opłaty członkowskiej na Stowarzyszenia „Nasza 
Krajna". 

11. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75412 i 75414 dokonano z uwagi na konieczność 
pokrycia kosztów związanych z naprawami samochodów poŜarniczych dla OSP 
Zabartowo i OSP Runowo Kraj. 

12. Zmian w planie wydatków w dziale 801 i 854 dokonano z uwagi na bieŜące 
potrzeby placówek oświatowych gminy. 

13. Zmian w planie wydatków w dziale 900 i 921 o kwotę 1.499.933,86 zł. dokonano z 
uwagi na anektowanie umów z realizacją na 2010r. 

 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
 
Radny Waldemar Kuszewski prosił, by jeszcze raz wyjaśnić kwestię środków, które miały 
być pozyskane na kanalizację w Sypniewie. 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe Gmina złoŜyła swoją ofertę na konkurs ogłoszony przez Urząd 
Marszałkowski ale rozstrzygnięcie jej, jak zresztą radni wiedzą,  trwa bardzo długo, bo cały 
rok. Według ostatnich informacji jakie uzyskano podczas wizyty w Urzędzie 
Marszałkowskim konkurs rozstrzygnięty zostanie 31 grudnia. Automatycznie nie ma 
moŜliwości, aby jeszcze w tym roku podpisana została z Urzędem Marszałkowskim umowa, 
więc aneksowane są roboty – protokół odbioru nie moŜe być sporządzony wcześniej niŜ 
podpisana umowa z Marszałkiem. Rzeczowo roboty te zostały wykonane i Urząd 
Marszałkowski zapewnia nas, Ŝe środki na 99,9 % otrzymamy. 
Skarbnik będąc przy głosie dodał jeszcze, Ŝe Burmistrz proponuje zmianę w dziale 750, 
rozdziale 75075 w paragrafie 4430, która dotyczy zmiany składki na Lokalna Grupę 
Działania. Zmiana ta powoduje wzrost wydatków w kwocie 33.679,50 zł. W budŜecie składka 
ta wynosiła około 7.000,00 zł na ten rok i została ona zrealizowana – czyli wydatek nastąpił. 
Okres realizacji zadań LGD określony jest na lata 2009 – 2015, czyli siedem lat. Składka od 
jednego mieszkańca gminy na ten okres wynosi 3,50 zł – rocznie od mieszkańca płacone jest 
0,50 gr. LGD musi mieć środki na organizację biura i na swoją działalność i te środki otrzyma 
ona procentowo w stosunku do zrealizowanych projektów. W tej chwili nie realizuje ona 
Ŝadnych projektów z uwagi na to, Ŝe od chwili jej zawiązania takie konkursy nie były 
ogłoszone. Zostały one ogłoszone w końcówce roku, ale będą aneksowane na rok przyszły i 
równieŜ instytucje, i przedsiębiorcy w roku 2010 będą z tych z tych środków korzystali. Do 
funkcjonowania są im jednak niezbędne środki i uchwałą Walnego Zgromadzenia LGD jest 
propozycja, by gminy zapłaciły za cały okres. W naszym przypadku zaplanowane jest to tak, 
Ŝe wyliczoną składkę pomniejszono o to co zostało juŜ wpłacone oraz o kwotę, która 
zaplanowaliśmy na przyszły rok w wysokości 7.000,00 zł i o tą róŜnicę zwiększamy wydatki 
planowane na 2010 rok.  
 
Radny Kuszewski zadał ponownie pytanie dotyczące działu 900. Cyt „Na 1.100.000,00 zł 
planowanej dotacji, Gmina miała zaplanowane 700.000,00 zł wkładu własnego. JeŜeli nie jest 
realizowana dotacja w tym roku, dlaczego nie ściągamy tych 700.000,00 zł w tym roku?” – 
koniec cyt.   
 
JeŜeli chodzi o kanalizację, to wszystkie nasze zobowiązania my regulujemy na bieŜąco. W 
przypadku Sypniewa na dzień dzisiejszy są zmiany, bo widziałem u p. Bąka leŜy juŜ faktura. 
Pierwsza faktura przejściowa wystawiona była na 509.000,00 zł i ona jest uiszczona w 100 %. 
Druga faktura, która chyba dzisiaj wpłynęła do p. Bąka / nie pamiętam na jaką kwotę /, ale 
łączna kwota wynosi 917.000,00 zł, które zgodnie z umową zawarta między Firma 
„Gładysz”, a Gminą Więcbork musi być uregulowana jeszcze w tym roku. Pozostała kwota 
uregulowana będzie w przyszłym roku. Czyli w tym roku na kanalizację Gmina Więcbork 
zapłaci 917.506,00 zł. Natomiast te omówione zmiany są juŜ pod faktyczne wykonawstwo 
jednej i drugiej kanalizacji. W budŜecie wydatków Państwo macie wydatki łącznie, rozbite 
jest to oddzielnie w załączniku dotyczącym inwestycji, który nie został zmieniony dzisiaj – 
mówił Skarbnik. 
 
Przewodniczący RM odnosząc się do zagadnień związanych z kanalizacją, jak to określił, 
cyt.: w myśl zasady „w stół uderzy, noŜyce się odezwą” – koniec cyt., powiedział, Ŝe wydaje 
mu się, iŜ realizacja tego zadania właśnie tam była odbierana jako coś nienormalnego i 
konkurencyjnego dla kanalizacji Więcborka. Wyjaśnił zatem, ze po pierwsze kanalizacja w 
Sypniewie realizowana jest w ramach programu „Rozwój Obszarów Wiejskich”, a wiec tam 
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gdzie jest mieszkańców poniŜej 5 tys., natomiast kanalizacja w mieście realizowana jest z 
Regionalnego Programu Operacyjnego / gdzie jest powyŜej 5 tys. mieszkańców. Ponadto w 
Więcborku kanalizacja wykonywana jest zgodnie z decyzją Marszałka przy 31 % środków 
zewnętrznych, 69 środków gminy, a  tak się niefortunnie złoŜyło, Ŝe przy tej kanalizacji duŜo 
kosztów jest kosztami niekwalifikowanymi- ulica Kościuszki, I etap ulicy Strzeleckiej oraz 
dodatkowe koszty w granicach 500.000,00 zł z tytułu wymiany kanalizacji deszczowej. 
Reasumując, w Więcborku wykonujemy kanalizacje przy uŜyciu  80 % środków Gminy, 20 
% środków z zewnątrz. JeŜeli zaś chodzi o  Program „Rozwój Obszarów Wiejskich” z 
którego realizowana jest kanalizacja w Sypniewie, proporcje dofinansowania są zupełnie 
odwrotne – 25 % środków własnych i 75 dofinansowania z zewnątrz. Jest to zatem jedyna w 
gminie Więcbork inwestycja, która na wskroś się opłaca. Nawet przy zaostrzonych kryteriach 
rozliczenia budŜetu w następnych latach, zgodnie z tym co powiedział Skarbnik,  będą mogły 
być wprowadzane i będą opłacalne te inwestycje, które z zewnątrz pozyskają przynajmniej 51 
% dofinansowania z zewnątrz. Powinniśmy się więc cieszyć, Ŝe mamy dokumentacje i 
moŜemy na drugi rok ująć Sypniewo jako II etap kończąc zadanie. W sumie w Sypniewo 
włoŜone zostanie nie więcej jak 800.000,00 zł  środków własnych / całość zadania /, a w 
Więcborku wydaliśmy ponad 6.000.000,00 zł środków własnych i 900.000,00 zł środków 
zewnętrznych. Kończąc wskazał, Ŝe w swojej wypowiedzi chciał pokazać proporcje oraz cyt.: 
„Ŝe w Sypniewie się robi, dlatego, ze się robi w Sypniewie i z Sypniewa jest Przewodniczący, 
tylko nawet trzeba by mieć rozum ptasi, by takiej inwestycji nie wprowadzić i nie 
przyklaskiwać. Jest to jedyna inwestycja najbardziej opłacalna inwestycja, którą my na terenie 
gminy prowadzimy.  
 
Panie Przewodniczący, nie wiem o jakim stole Pan mówił w kaŜdym bądź razie noŜycami na 
pewno był Pan, bo ja  w ten stół nie uderzałem i wcale nie negowałem kwestii zasadności 
inwestycji w Sypniewie i ten wywód wydaje mi się zupełnie niepotrzebny. Naturalnym jest to 
Ŝe pytam, kiedy zmniejszamy dochody i zmniejszamy wydatki z powodu tego, Ŝe w tym roku 
nie otrzymamy dotacji, co stanie się ze środkami, które były zabezpieczone z naszej strony – 
powiedział radny Kuszewski.      
       
Przewodniczący RM zamknął dyskusje i przystąpiono do głosowania.  
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 21 Projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków 
ochotniczej straŜy poŜarnej przedstawiła podinspektor UM p. Wioleta Łańska. 
 
Zgodnie z tym co odczytała z treści projektu uchwały p. Łańska ekwiwalent dla członków 
ochotniczej straŜy poŜarnej za kaŜdą godzinę uczestnictwa w działaniu ratowniczym 
wynosiłby 8,00 zł brutto, natomiast za kaŜdą godzinę uczestnictwa w szkoleniu poŜarniczym 
organizowanym przez Państwową StraŜ PoŜarną  lub Gminę – 4,00 zł brutto.  Po przyjęciu 
wywołanej uchwały straciłaby moc zapisy uchwały Rady Miejskiej w Więcborku Nr 
XXV/218/2008 z dnia 30 października 2008 roku w sprawie wysokości ekwiwalentu 
pienięŜnego dla członka ochotniczej straŜy poŜarnej. Wyjaśniła ponadto, Ŝe w obowiązującej 
dotychczas uchwale stawka za udział w szkoleniach, jak i za udział w działaniu ratowniczym, 
była taka sama – 8,00 zł. Teraz natomiast kwota za udział w szkoleniu miałaby zostać 
obniŜona do 4,00 zł brutto.   Wniosek o zmianę wysokości ekwiwalentu dla straŜaka 
biorącego udział w szkoleniu złoŜył Zarząd Miejsko – Gminnego Związku OSP w Więcborku 
motywując to tym, Ŝe naraŜenie Ŝycia straŜaka  podczas udziału w akcji ratowniczej jest 
niewspółmierne do zagroŜenia biorącego udział w szkoleniu. Natomiast tak naprawdę dopiero 
po odbyciu szkolenia moŜna mówić, Ŝe ktoś jest straŜakiem. Jest to szkolenie podstawowe – 
jednoetapowe i w praktyce zdarzało się tak, iŜ chętny do bycia straŜakiem odbywał szkolenie 
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/ najczęściej stu godzinne /, którego koszt wynosi około 800,00 zł, a po szkoleniu juŜ udziału 
w akcjach ratowniczych nie brał.  
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
    
Pytań ze strony radnych nie było, więc od razu przystąpiono do głosowania. 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 22 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z sesji poprzedniej 
 

• W sprawie umieszczenia dodatkowego przejścia dla pieszych na ulicy Hallera 
Więcborku Referat Rolnictwa UM wystosował pismo do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich z wnioskiem o wykonanie takiego przejścia.  

• Dotychczasowe prace modernizacyjne Dalkowo – Nowy Dwór odbywały się ze 
środków FOGR, natomiast teraz ze środków FOGR przewidziany jest remont drogi 
Zakrzewska Osada – Jeleń, a droga Dalkowo – Nowy Dwór w miarę potrzeb środkami 
oraz własnym sprzętem. To jest to na co na w tej chwili stać i co będziemy czynić.   

• Dziury na ulicy Na Skarpie oraz ulicy Brzozowej w Więcborku, łatane będą w miarę 
moŜliwości do końca grudnia 2009r. 

•  Odpowiedź na interpelację radnej Sowińskiej : 
W odpowiedzi na postawione przez Panią zapytanie podczas sesji Rady Miejskiej w 
Więcborku w dniu 12 listopada 2009 r., dotyczące procedur ściągania zaległych naleŜności 
od lokatorów z tytułu najmu lokali mieszkalnych w budynkach zarządzanych przez 
Administrację Zasobów Komunalnych w Więcborku, a takŜe co grozi tym 
mieszkańcom, którzy notorycznie uchylają się od uiszczania naleŜnych opłat, uprzejmie 
informuję. 
Administracja Zasobów Komunalnych w Więcborku realizuje zadania z zakresu gospodarki 
mieniem gminnym. Zarządza budynkami mieszkalnymi, w skład których wchodzi 300 lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Gminy o powierzchni 12 972,82 m2. Najemcy lokali 
komunalnych są zobowiązani do wnoszenia w kaŜdym miesiącu kwoty naleŜnego czynszu 
w wysokości określonej umową zawartą z wynajmującym według stawek czynszowych 
uchwalonych przez właściciela - Gminę oraz opłat za media (ustawa z dnia 21 czerwca 
2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie kodeksu 
cywilnego Dz.U. z 2001 nr 71 póz. 733 z późn.zm). 
Zaległości wobec AZK z tytułu czynszu i opłat za media, według stanu na dzień 
31.10.2009r. dotyczą 144 lokali komunalnych i wynoszą 392.121,58 zł., w tym zaległości 
powyŜej 4 miesięcy wynoszą 358.923,02 zł. (74 lokale). 

Stosujemy następujące procedury windykacyjne: 
1. informacja o stanie zadłuŜenia wysyłana do wszystkich najemców w celu weryfikacji 

zadłuŜenia, 
2. wezwanie do zapłaty - upomnienie, 
3. negocjacje z dłuŜnikami na tematy: 
 

- rozwaŜenia moŜliwości rozłoŜenia naleŜności na raty, 
- propozycji zamiany mieszkania na lokal o niŜszym standardzie, 
- propozycji wykonania prac zleconych na rzecz AZK w zamian za umorzenie 
części 
zadłuŜenia, 

 

4. przedsądowe wezwanie do zapłaty, 
5. windykacja zewnętrzna, czyli zlecenie ściągnięcia zaległości przez firmy windykacyjne, 
6. przedsądowe wezwanie do zapłaty z sankcją wypowiedzenia umowy najmu lokalu 

mieszkalnego, 



20 
 

7. wypowiedzenie umowy najmu lokalu mieszkalnego, 
8. przygotowanie powództwa do sądu, 
9. wydanie nakazu i egzekucja komornicza, 
10. eksmisja. 
Administracja Zasobów Komunalnych kilkakrotnie korzystała z usług firm windykacyjnych. 
W latach 2005-2006 współpracowaliśmy z firmą windykacyjna Krzysztofa Dembińskiego z 
Nakła. 
Skierowaliśmy do tej firmy celem windykacji 39 spraw na kwotę 48.776,80 zł. Firma ta 
ściągnęła 
26.078,25 zł. Koszt windykacji wyniósł 4.154,80 zł. 
Od listopada 2006 do maja 2008 współpracowaliśmy z Krajowym Rejestrem Długów. 
Koszt windykacji wyniósł 4.184,21 zł. 
Szukając moŜliwości jak najskuteczniejszego windykowania naleŜności podjęli śmy 
kolejną próbę 
współpracy z Pomorskim Biurem Finansowym w Gdańsku. Skierowaliśmy do windykacji 59 
spraw 
na łączną kwotę 199.691,82 zł. 
W okresie współpracy pozyskano 48.219,29 zł. Koszt windykacji to 9.741,04 zł. 
W roku 2009 wysłano przedsądowe upomnienia z sankcją wypowiedzenia lokalu 
mieszkalnego do 
68 najemców, u których zadłuŜenie wynosi 217.760,52 zł..tj. 58% zadłuŜenia ogółem. 
Po otrzymaniu upomnień niektórzy dłuŜnicy spłacili kwotę 35.693,15 zł. (16 %). 
W bieŜącym roku otrzymało wypowiedzenie umów najmu z lokali 22 lokatorów. 
UmoŜliwia to 
podjęcie czynności sądowych o wyegzekwowanie zaległych naleŜności oraz eksmisję. 
W latach 2008 i 2009 skierowano do Zamiejscowego Wydziału Grodzkiego w Sępolnie 
Krajeńskim 
przy Sądzie Rejonowym w Tucholi 6 spraw, w których zadłuŜenie wynosi łącznie 
106.092,80 zł. 
Pięć sądowych nakazów zapłaty zostało skierowanych do Komornika przy Sądzie 
Rejonowym     w Tucholi. Obecnie trwa procedura zajęcia dochodów dłuŜników. Poprzez 
ściągnięcie komornicze do chwili obecnej otrzymaliśmy 18.900,97 zł. co stanowi 4,82 %. 
Koszty sądowe i komornicze dotyczące 5 skierowanych w 2009 r. spraw, wyniosły 
1.419,19 zł. 
W dwóch przypadkach cały proces windykacyjny okazał się nieskuteczny z powodu 
trudnej sytuacji materialnej dłuŜników (brak moŜliwości ściągnięcia zadłuŜenia przez 
Komornika). 
W pozostałych przypadkach postępowanie mające na celu ściągnięcie zadłuŜenia 
prowadzone jest 
nadal. 

Podstawowe przyczyny powstawania zaległości to: 

1. zuboŜenie społeczeństwa, 
2. bieŜące problemy finansowe, 
3. czasami lekcewaŜenie obowiązków regulowania zobowiązań wobec gminy, 
4. brak skutecznej moŜliwości wykonania eksmisji oraz ściągnięcia naleŜności. 
 

Przykładem mogą być opisane wyŜej sprawy skierowane do Sądu, gdzie mimo nakazu 
ściągnięcia naleŜności Komornik nie ma moŜliwości ich wyegzekwowania. Podobnie 
jest jeśli chodzi o eksmisję, której nie moŜna wykonać z powodu braku lokali zastępczych 
bądź socjalnych. 
(art.14 ust.4 w/w ustawy).W praktyce osoba potencjalnie eksmitowana z racji swoich 
bardzo niskich dochodów własnych i rodziny, będzie zawsze uprawniona do otrzymania 
lokalu socjalnego. Obowiązek dostarczenia takiego lokalu spoczywa na gminie. Prawo do 
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lokalu socjalnego jest konstytucyjnym instrumentem przeciwdziałania bezdomności i 
wykluczeniu społecznemu. 

Administracja Zasobów Komunalnych zwracała się równieŜ do Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku z prośbą o indywidualną ocenę moŜliwości 
spłaty zadłuŜenia przez zalegających najemców poprzez pracowników socjalnych, 
którzy zbadaliby sytuację materialną i rodzinną najemcy. Uzyskanie takich informacji 
uchroniłoby AZK przed poniesieniem dodatkowych kosztów trudnych do odzyskania. 
Otrzymaliśmy jednak odpowiedź odmowną ze względu na ochronę danych osobowych. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z bieŜącej sesji 
 

• Będziemy monitować w Zarządzie Powiatowym Dróg o wzmoŜenie działań w 
związku z sytuacją panującą na drogach. Przy czym naleŜy zauwaŜyć, Ŝe śnieg jak 
pada, to pada przewaŜnie w całym powiecie, w całej gminnie, w całym województwie. 
Ilość środków niezbędnych do likwidowania uciąŜliwości z tym związanych jest 
ograniczona, zatem trudno działać słuŜbom jednocześnie wszędzie – jest tu pewna 
kolejność.  

• Po zweryfikowaniu ilości naszych pojemników na szkło oraz zorientowaniu się w 
moŜliwościach dokupienia nowych na pewno takowe pojawią się na Osiedlu 
Powstańców Wielkopolskich i Osiedlu Na Skarpie. Na pewno nie moŜe być to jeden 
pojemnik, gdyŜ mógłby on nie wystarczyć, a wręcz spowodować bałagan. Musi być 
ich tyle, by zapewnić cykliczność opróŜniania i pozostawiania pustych pojemników.  

• Z tematem progów spowalniających „zmierzymy się”, kiedy pogoda na to pozwoli. 
Mamy kilka newralgicznych punktów tj. na Osiedlu Słonecznym, na ulicy 
Strzeleckiej, gdzie mieszkańcy monitują o połoŜenie tam progów spowalniających 
dyscyplinujących kierowców. 

• Wykupienie gruntów od PKP jest niemoŜliwe do wykonania. Dlatego, Ŝe ten sam 
nasyp słuŜy tej jednej, jedynej linii, która jest jeszcze czynna – do przewozów 
towarowych. Generalnie Kolej bardzo niechętnie oddaje jakiekolwiek nieruchomości. 
A gdybyśmy przejęli grunty musielibyśmy utrzymać torowisko.  

• W kwestii gazyfikacji 30 listopada miało odbyć się spotkanie z przedstawicielami 
PGNiG –e w Bydgoszczy, wcześniej miało być to w Gdańsku, a ostatecznie obydwa 
spotkania zostały odwołane. Następny termin spotkania nie jest znany. Mamy 
podpisany wstępny list intencyjny  z firmą, która oferuje gaz skroplony. Firmę tą 
odkrył podczas Turnieju o nazwie „wymysłowi Trzech Województw na Start” Pan 
Starosta, który rozmawiał z wójtem gminy w której zostało to zrobione i bardzo 
dobrze funkcjonuje. Polega to na tym, Ŝe buduje się sieć w środku miasta, bez budowy 
linii przesyłowych i  gaz skroplony jest dowoŜony. Jest to o 20 % droŜszy gaz, ale oni 
są z takiego rozwiązania zadowoleni. Zgodnie z naszym porozumieniem, które 
podpisaliśmy, my nie będziemy ponosić Ŝadnych kosztów, bo jest to ich zadanie. 
Firma robi rozeznanie odnośnie zwrotu nakładów, które ma to być gotowe około 
stycznia i odpowie ono na pytanie czy im się to będzie opłacało, czy jest u nas 
dostateczna ilość odbiorców tego gazu tak by mogli się zadeklarować. Jest to tzw. 
badanie rynku – szacowanie inwestycji pod kątem moŜliwości odbiorców. JeŜeli ta 
opcja nie przejdzie, jest jeszcze jedna firma która się zgłosiła, która równieŜ oferuje 
gaz skroplony. Jest to Firma ITN z Poznania, która równieŜ moŜe się pochwalić spora 
ilością zgazyfikowanych miast i gmin.  

• Na sezon zimowy  mamy zabezpieczony przesiany Ŝwir – posypkę, 
wyremontowaliśmy całkowicie nasz „rozsiewacz” /piaskarkę/. Sprzęt jest sprawny i 
zostanie przetestowany podczas nadchodzącej zimy. Podobnie jak co roku 
przygotowani jesteśmy na takim poziomie na jaki nas stać. 

• Na interpelacje dotycząca uporządkowania nadbrzeŜa poniekąd odpowiedział p. 
Fifielski. Chcielibyśmy tą część zagospodarować łącznie z utworzeniem ścieŜki wokół 
jeziora. Dziś sa tam ogródki działkowe i p. Fifielski ma zlecone sprawdzenie, czy są 
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one uprawiane na zasadzie dzierŜawy, a jeŜeli tak to od kogo. Są one połoŜone blisko 
jeziora i Burmistrz podejrzewa, ze jeŜeli juŜ są na nie umowy dzierŜawy, to są one od 
Zarządu Melioracji, poniewaŜ właścicielem naszego jeziora jest Wojewódzki Zarząd 
Opłata adiacencka została uchwalona uchwała tej Rady dnia 12 grudnia 2007 roku, a 
weszła w Ŝycie 15 lutego 2008 roku. 

• W sprawie interpelacji radnego Balcera dotyczącej drogi wojewódzkiej zostanie 
złoŜone pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Trudno ocenić, czy Zarząd 
Wojewódzki ustosunkuje się do tego pozytywnie, ale z taka propozycja wyjdziemy i 
będzie to połączone z powtórnym monitem dotyczącym ulicy Gdańskiej. 

• Problemowi odprowadzenia wody z chodnika przy ulicy Wyzwolenia naleŜy się 
przyjrzeć i znaleźć logiczne rozwiązanie. Jest to o tyle groźne, Ŝe spływająca woda w 
okresie zimowo – wiosennym moŜe zamarzać i stwarzać powaŜne zagroŜenie dla 
młodzieŜy i dzieci uczęszczających do szkoły.  

• Dziury na drodze do Pana Olszaka, to temat znany. Z uwagi na podłoŜe, które się tam 
znajduje nie ma moŜliwości skierowania równiarki. Nie mniej na bieŜąco, doraźnie 
będzie się tą nawierzchnie łatać. Jest to tak naprawdę droga p. Olszaka, nie gminna i 
powinien on partycypować w kosztach jej naprawy.  

• JeŜeli chodzi o chodnik w Zakrzewku, to będą czynione dalsze starania w celu jego 
dokończenia. Być moŜe tez zadziała w tej sprawie radny Powiatowy p. Tomasz 
Fifielski / członek komisji finansów /.  

• Chodnik w Wituni był wpisany na 2010 rok, z poprzedniego dyrektora ZDW p. 
Chojnackiego z czego bardzo się cieszyliśmy. W tej sprawie burmistrz rozmawiał 
równieŜ z Dyrektorem Dąbką i p. Bartoszem Nowackim Członkiem Zarządu Urzędu 
Marszałkowskiego. Problem polega na tym, Ŝe gmina miała w planie dać siłę roboczą 
do wykonania tego zadania i takie było wstępne porozumienie i było to ujęte w 
harmonogramie praz Zarządu Wojewódzkiego Dróg. Z chwilą odwołania  
p. Chojnackiego z funkcji Dyrektora wszystkie porozumienia zostały odwołane i 
miały być weryfikowane do końca października. Do dziś jednak weryfikacja taka nie 
nastąpiła i do dziś nic w tej sprawie nie wiadomo. W zeszły piątek p. Burmistrz 
rozmawiał z przedstawicielem ZWD, czy zadanie to będzie w 2010 roku 
wykonywane, jednak nikt nie jest w stanie podjąć jakiejkolwiek decyzji, poniewaŜ 
pomimo odbytego konkursu nie ma jeszcze urzędującego nowego dyrektora. 
Natomiast Gmina nie moŜe robić nic na nie swojej drodze bez zgody właściciela. Jest 
jednak zapewnienie Dyrektora Dąbki, ze w 2010 roku będzie wykonana zmiana 
nawierzchni drogi do Sypniewa.  

 
   
Ad. 23 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Jerzy Urbaniak pytał, czym tak naprawdę powinno się posypywać, chodniki w celu 
zachowania bezpieczeństwa pieszych podczas aury zimowej. Kiedyś robiono to samym 
piaskiem i wydawało się to słuszne, następnie zastosowano mieszaninę soli i piasku. Czym 
obecnie sypane są chodniki i jakie są normy radny nie wie. Jadąc do Bydgoszczy zauwaŜył, 
Ŝe nawierzchnie posypywane są specjalna solą i zastanawiał się jakie skutki to za sobą niesie 
dla samej szosy i jeŜdŜących po niej pojazdów. Drugie zadane przez radnego pytanie 
dotyczyło terminu modernizacji ulicy Gdańskiej i Pocztowej, bo to zadanie jakby gdzieś 
„zginęło”. 
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe jeŜeli chodzi o drugie pytanie, to zadanie było wpisane do 
realizacji jeszcze za Dyrektora Chojnackiego. Niestety na dzień dzisiejszy nie jest on w stanie 
powiedzieć, podobnie jak nikt w Zarządzie Wojewódzkim, jakie będą kierunki jeŜeli chodzi o 
inwestycje. Plany tworzone przez Dyrektora Chojnackiego były tworzone w oparciu o jakiś 
wieloletni ramowy plan inwestycji i jakieś środki, mniejsze lub większe, na dany rok są. 
JednakŜe na pytanie kiedy będzie to wykonane, odpowiedź jest taka, Ŝe jest to w stanie 
weryfikacji. Co zaś do kwestii norm sypania i co moŜna tak naprawdę sypać – trudno 
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powiedzieć. Skonsultuje się w tej sprawie z p. Szymonem Landowski i wówczas będzie mógł 
na to pytanie odpowiedzieć. 
 
Radny Stanisław Posieczek występując w roli radnego, ale teŜ z ramienia OSP podziękował 
Przewodniczącemu RM Burmistrzowi Więcborka, Skarbnikowi Gminy oraz Radnym za 
wykonanie zadania jakim było dokonanie zakupu wozu straŜackiego dla OSP w Sypniewie. 
Poinformował teŜ, Ŝe stary samochód tej jednostki zostanie przekazany bezpłatnie do Gminy 
Kamień. 
 
Radny Waldemar Kuszewski równieŜ dziękował za uruchomienie nie działającej lampy przy 
ulicy Strzeleckiej. Ponadto złoŜył wniosek formalny o wykreślenie z nazwy Komisji 
Rolnictwa… ostatniego jej członu tj. zapisu „…i dostosowania do Unii Europejskiej.” 
Zdaniem radnego zapis ten jest juŜ w chwili obecnej pewnym archaizmem i warto byłoby go 
usunąć. 
 
Radny Józef Kosiniak wskazał przykład dróg wojewódzkich w okolicach  Szubina, Łabiszyna 
i Inowrocławia na które cyt.: „aŜ chce się patrzeć” – koniec cyt. Zastanawiał się dlaczego 
gmina Więcbork jest traktowana przez Zarząd Dróg Wojewódzkich „po macoszemu” i nic nie 
udaje się nam z nimi wynegocjować. Sądził, Ŝe dobrze byłoby tematem zająć się na jednej z 
sesji, zaprosić na nią przedstawicieli ZDW i zmobilizować ich do działania.  
 
Burmistrz powiedział, Ŝe wszystkie te drogi o których mówił radny są sukcesywnie robione. 
Niestety mamy pecha, Ŝe są one modernizowane od strony południowej naszego 
Województwa. DojeŜdŜają juŜ do Mroczy i z tego co wie prace te w najbliŜszych latach będą 
szły w naszym kierunku. Jest zatem realna szansa, Ŝe w ciągu tych czterech lat wejdą na teren 
naszej gminy i coś się zmieni. Nie ma tez nic przeciwko zaproszeniu do nas nowo 
wyłonionego Dyrektora ZDW, by ten udzielił odpowiedzi na nasze pytania  i wysłuchał jakie 
są nasze oczekiwania. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, Ŝe gdyby gmina nie mierzyła się z tematem kanalizacji 
i wodociągów więcej środków moŜna byłoby zainwestować w zadania drogowe.  
 
Radny Ireneusz Balcer powracając do tematyki straŜackiej, poinformował, Ŝe OSP 
wzbogaciło się o kilka samochodów. Jeden w Lubczy juŜ jest oddany i zarejestrowany, 
Zaburtowo teŜ juŜ ma samochód wyremontowany i stoi w remizie, a rejestrowany będzie w 
nowym roku. Bez samochodu pozostaną jedynie jednostki w Jastrzębcu i Pęperzynie. Ponadto 
pochwalił się równieŜ, Ŝe w miniony poniedziałek był w miejscowości Gnojno, gdzie z 
Funduszu Marszałkowskiego OSP Zaburtowo otrzymało sprzęt o wartości 5.000,00 zł. Jest to 
agregat prądotwórczy i pilarka spalinowa „Stihl”. 
 
Na zakończenie obrad Przewodniczący RM złoŜył wszystkim zebranym Ŝyczenia świąteczne. 
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady czterdziestej pierwszej sesji 
Rady Miejskiej w Więcborku” zamknął obrady. 
 
 
Prot. I. Mrozek 
                                                                                 Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                 /…/     mgr inŜ. Józef Kujawiak   
 


